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N Woensdag 1 oktober 2008 is Ben 

van der Veer opgevolgd door 

Herman Dijkhuizen als voorzit-

ter van de raad van bestuur 

KPMG. Zes vragen aan de nieu-

we voorzitter.

Over hoeveel jaar is KPMG 

internationaal gefuseerd tot één 

organisatie?

“De economie en het bedrijfsleven 

internationaliseren in rap tempo. 

We willen onze cliënten wereld-

wijd op hetzelfde topniveau onder-

steunen en daarom halen we de 

banden met onze collega-kantoren 

steeds strakker aan. Of dit zal lei-

den tot één organisatie in juridi-

sche zin, vind ik minder inte res-

sant. Onze klanten moeten 

kunnen vertrouwen op een rimpel-

loze wereldwijde samenwerking.”

Stel u bent minister van Finan-

ciën, wat zou u als eerste doen?

“In deze hectische tijden is dit wel 

één van de meest inspannende en 

cruciale posities die je kunt inne-

men. Het herstellen van het ver-

trouwen in de werking van de 

financiële markten zou momen-

teel mijn eerste aandacht krijgen. 

In meer evenwichtige tijden zou 

ik aandacht geven aan het creëren 

van een gunstig vestigingskli-

maat voor hoofdkantoren. Voor 

een zakelijke dienstverlener als 

KPMG is het cruciaal dat we deze 

in Nederland behouden.”

Waarom mengen (ook hooglera-

ren van) grote accountantskanto-

ren zich niet of nauwelijks in de 

discussie over de kredietcrisis?

“De kredietcrisis staat bij KPMG 

al geruime tijd prominent op de 

agenda, zowel internationaal als 

nationaal. Zo is er een Global 

Task Force actief die de conse-

quenties voor onze cliënten en 

onze controleaanpak actief in 

kaart brengt en waar nodig met 

aanbevelingen komt. Het is juist 

dat wij deze discussie niet via het 

publieke debat willen voeren. 

Overigens mengen accountants 

zich wel degelijk in de discussie. 

Het gaat vooral over vraagstuk-

ken van verslaggeving en risico-

beheersing. Een voorbeeld is de 

discussie die internationaal wordt 

gevoerd over de betekenis van fair 

value en de toepasbaarheid hier-

van voor financiële instrumenten 

waarvoor betrouwbare marktin-

formatie ontbreekt of erg beperkt 

is. Zo ook ten aanzien van risico-

managementprocessen en toe-

zicht.”

Hoe ziet de accountancy er over 

vijf jaar uit?

“Ik verwacht een verdere automa-

tisering en versnelling van het 

beroep. Organisaties willen 24 

uur per dag, zeven dagen per 

week inzicht in hun resultaten, 

voor zichzelf en voor externe 

stake holders. Onze beroepsgroep 

moet deze transparantie mogelijk 

maken. Het is van essentieel 

belang om nieuwe vormen van 

dienstverlening te ontwikkelen, 

waarmee de vertrouwensfunctie 

verder wordt versterkt. Dan denk 

ik aan het verschaffen van conti-

nue zekerheid bij rapportages die 

worden verspreid via XBRL, het 

auditen van de informatiesyste-

men van organisaties en het ver-

schaffen van zekerheid bij de 

fiscale positie van bedrijven (tax 

assurance).”

Wat doet u het liefst in uw vrije 

tijd?

“Het liefst breng ik tijd door met 

mijn gezin en goede vrienden. Ik 

sport enthousiast en mag ook 

graag de sportieve verrichtingen 

volgen van mijn zoon Onno (15) 

en dochter Amanda (12). Ik vind 

het belangrijk om wat van de 

wereld te zien en heb reizen altijd 

als één van de mooie extra’s 

gezien van mijn beroep. 

Daarnaast kan je mij ook altijd 

wakker maken voor een wandel-

tocht in de bergen. Ten slotte 

houd ik van lekker koken en lees 

graag een goed boek.”

Voor wie heeft u de meeste 

bewondering binnen en buiten 

het accountantsberoep?

“Buiten het accountantsvak is dat 

zonder meer Nelson Mandela. 

Zijn autobiografie ‘Long Walk to 

Freedom’ heeft mij diep geraakt. 

Mandela is een groot leider die 

zijn hele leven heeft gehandeld 

vanuit zuivere principes. Hij wist 

met zijn vergevingsgezindheid 

zelfs bij de hardvochtigste cipiers 

respect af te dwingen. Binnen het 

vak wil ik graag één van onze 

oud-partners prijzen: Jan 

Klaassen, een consciëntieuze 

vaktechnische specialist pur sang. 

Hij wist als geen ander het juiste 

evenwicht te houden tussen prak-

tijk en theorie.” 
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